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Location of aortal bifurcation in man andits significance for vascular surgery

      
        
Summary

        
Based on analysis of arteriography in 300 subjects of different age and sex, as well as 4 human fetuses, we demonstrated that in the course of an individual's life aortal bifurcation moves caudally. In a fetus, bifurcation is located at the level of L3, while in an adult it moves to the level of L4. After the age of 50, the position of bifurcation moves gradually caudally and can reach - in the advanced age - as far as the level of L5/S1 disc. The changes of position during a lifetime are statistically significant. A shift in the position of the bifurcation of abdominal aorta can be of significance for surgical interventions on the abdominal aorta.


      
        
Zusammenfassung

        
Bei arteriographischen Untersuchungen an 300 Personen bekannten Alters und Geschlechtes und an 4 Feten ließ sich feststellen, daß die Bifurkation der Aorta sich im Laufe des Lebens nach kaudal verlagert. Bei Feten liegt die Bifurkation in der Höhe L3, bei Erwachsenen meist von L4. Nach dem 50. Lebensjahr sinkt die aortale Bifurkation allmählich weiter kaudalwärts. Diese Lageveränderungen im Laufe des Lebens sind statistisch signifikant. Bei Frauen findet sich die Aortenbifurkation zudem etwas weiter kranial als bei Männern. Die Verschiebung der Bifurkation kann eine praktische Bedeutung in der Aortenchirurgie haben.
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